
SP-lijsttrekker Jacob Kes: 

Waterland verdient meer SP’

In 2010 kreeg de SP haar eerste zetel in de gemeenteraad van Waterland. Jacob Kes, 
geboren op Marken en nu woonachtig in Monnickendam, vertolkte de afgelopen vier 
jaar luid en duidelijk het sociale geluid in de gemeenteraad. Op 19 maart voert hij 
opnieuw de SP-lijst aan bij de gemeenteraadsverkiezingen. De SP maakt zich op voor 
winst en een sterkere sociale stem in de raad. 

alleS Over Waterland OP Waterland.SP.nl

Jacob Kes

 › Hoe kijk je terug op de afgelopen vier 
jaar? 
‘Vooral met voldoening. Wat ik van mensen 
hoor, is dat ze SP Waterland ervaren als 
eerlijk, betrouwbaar en sociaal, en dat ze 

dat niet zeggen van de andere partijen. Daar 
ben ik blij mee en ik zie het als een aanspo-
ring om door te gaan op de weg die we zijn 
ingeslagen.’

SP Waterland: actief in de gemeenteraad én op straat.
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 › Wat denk je dat de komende vier jaar het 
belangrijkste thema gaat worden in onze 
gemeente?
‘Dat worden de sociale taken die de ge-
meente op het bord geschoven krijgt. De ge-
meente moet de jeugdzorg gaan uitvoeren, 
de toeleiding naar werk van mensen met 
een arbeidsbeperking en de begeleiding en 
dagopvang van mensen thuis. Dat wordt een 
enorme opgave, vooral omdat het kabinet 
van VVD en PvdA wel de taken overhevelt, 
maar er niet het geld bij geeft om ze goed 
uit te kunnen voeren. Wij zullen in alle 
discussies hierover steeds duidelijk maken 
dat deze zaken héél goed geregeld moeten 
worden en we zullen steeds de mensen 

‘De coalitiepartijen zeggen ook 
dat ze meer sociale huurwoningen 
willen bouwen, maar je moet naar 
hun daden kijken’

die van de voorzieningen afhankelijk zijn 
vragen naar hun ervaringen. In zorg en be-
geleiding naar werk moeten de mensen echt 
centraal staan. Verplicht vrijwilligerswerk 
voor uitkeringsgerechtigden bijvoorbeeld, 
vind ik niet kunnen. Ik ken het voorbeeld 

van een stratenmaker die door de crisis in 
de bijstand raakte en vervolgens voor zijn 
uitkering een straat moest gaan leggen. Dat 
is onmenselijk en onwenselijk.’

 › Hebben jullie nog andere punten waar je 
je in ieder geval mee bezig gaat houden?
‘Zeker, we vinden het belangrijk dat het 
landschap niet verrommelt. Het vorige 
college gaf groen licht voor een steiger op 
Marken voor cruiseschepen, een groot 
hotel in het Hemmeland en een bedrijven-
terrein in Katwoude. Zaken die het land-
schap niet ten goede komen en waar veel 
Waterlanders niet op zaten te wachten. Om 
verdere verrommeling tegen te gaan moet 
het landschap goed beheerd worden. Dat 
betekent ook, dat de boeren die het land-
schap in stand houden de helpende hand 
van de gemeente moeten krijgen. En nog een 
belangrijk punt voor ons: voldoende goede 
en betaalbare woningen.’

Onze menSen vOOr Waterland
ze meer controle uitoefenen op 
de woningstichtingen, die steeds 
meer sociale huurwoningen 
willen afstoten. Verder bepleiten 
we dat de inkomensgrens voor 
sociale woningen wordt ver-
hoogd, zodat meer woningzoe-
kende Waterlanders een woning 
kunnen krijgen. De passieve rol 
van de vorige coalities heeft de 
Algemene Woningbouwvereni-
ging Monnickendam (AWM) 
in financiële moeilijkheden 
gebracht. Wij pleiten voor een 
raadsenquête naar de ondergang 
van de AWM en de rol van de 
gemeente daarbij.’

Kandidaat nummer 3 
marga KOSter: ‘Organi-
Seer de zOrg KleinScha-
lig, zOnder bureaucratie’
’Den Haag dumpt belangrijke 
zorgtaken bij de gemeente. Het 

We hebben naast Jacob Kes 
nog een team gemotiveerde 
mensen klaar staan, die po-
pelen om hard aan de slag te 
gaan voor een sterk, gezond en 
100% sociaal Waterland. De 
hoogstgeplaatste kandidaten 
stellen zich aan u voor door 
te vertellen wat zij belangrijk 
vinden in Waterland.

Kandidaat nummer 2 
Ferdinand KnaacK: ‘zOrg 
vOOr vOldOende, betaal-
bare WOningen’
’In Waterland staan veel men-
sen erg lang op een wachtlijst 
voor een geschikte, betaalbare 
woning. Dat moet veranderen. 
Jongeren moeten in Waterland 
kunnen blijven wonen als ze het 
ouderlijk huis willen verlaten. 
Ook moeten er woningen zijn 
voor mensen die een gezin wil-

kabinet van VVD en PvdA gooit 
wel het werk over onze schut-
ting, maar niet het noodzake-
lijke geld. Dat is een bittere pil, 
maar ook een kans om de zorg 
te regelen zoals wij in Waterland 
vinden dat hij geregeld moet 

len stichten en voor ouderen die 
naar een seniorenwoning willen 
verhuizen. De gemeente moet 
een actieve rol op zich nemen 
in de volkshuisvesting, onder 
andere bij de toewijzing van so-
ciale huurwoningen. Ook moet 

Ferdinand Knaack Marga Koster

Onze actie tegen de bezuinigingen op de sociale voorzieningen werd gesteund door vertegenwoordigers 
van de bieb, de peuterspeelzalen, het CDA en GroenLinks.



 › Wat is jullie visie op de woningbouw?
‘In Waterland is er veel vraag naar betaal-
bare woningen. Afgesproken is dat van elk 
nieuwbouwproject in Waterland 30 procent 
sociale woningen moeten zijn. Maar: veel 
van die huizen zijn slechts 50 of 60 m2 
groot. Daar kun je niet met een gezin wonen, 
en gezinnen hebben ook sociale woningen 
nodig. Bovendien mag de woningcorporatie 
van de gemeente voor elke nieuwe sociale 
woning een andere verkopen. Dus neemt het 
aantal sociale woningen niet toe, en wordt 
de wachtlijst niet korter. We willen meer fat-
soenlijke betaalbare woningen. Het jonge-
ren-woningenproject op Marken is een mooi 
voorbeeld van hoe het kan. De gemeente 
kan leren van dit burgerinitiatief.’ 

 › De coalitiepartijen willen toch ook meer 
betaalbare woningen?
‘Ja, dat zeggen ze. Maar kijk naar het verschil 
tussen zeggen en doen. De coalitiepartijen 
hebben nu het plan om de 30 procent sociale 
woningen bij nieuwbouw zó in te vullen dat 
de helft daarvan huizen zijn voor mensen 
met een gemiddeld inkomen. Dan blijft de 
vraag naar echt sociale woningen, huizen 
waarbij huurtoeslag mogelijk is, alleen maar 
groeien. Wij willen een echte oplossing van 
het woningprobleem in Waterland: 30 pro-
cent van de nieuwbouw worden sociale wo-
ningen en 10 procent extra wordt gebouwd 

worden. Zorg is geen product, 
maar een persoonlijke band 
tussen zorgverlener en patiënt. 
Zorg moet je invullen, zoals je 
zelf verzorgd zou willen worden. 
Dus niet vijf keer per dag een 
andere verpleegkundige, of in 
bed moeten blijven tot je inge-
roosterd staat om geholpen te 
worden. De SP wil dat de zorg in 
Waterland kleinschaliger wordt 
aangeboden. Geen bureaucratie, 
maar zelfstandig werkende ver-
pleegkundigen. Dat werkt beter. 
En Waterland verdient de best 
mogelijke zorg.’

voor Waterlanders met een inkomen tussen 
de 40 en 60 duizend euro. Dan verklein je de 
wachtlijsten en kunnen de jongeren van Wa-
terland in hun kern blijven als ze op zichzelf 
willen wonen. ‘

 › Meer betaalbare huizen en een heel 
sociale uitvoering van de gemeentelijke 
zorgtaken. Hoe ga je dat allemaal betalen?
‘Alle partijen die de komende vier jaar 
Waterland gaan besturen, zullen moeilijke 
keuzes moeten maken, wij ook als we mee 
gaan besturen. Het gaat om de keuzes die je 

maakt: wat moet nú gebeuren, en wat kan 
nog wel even wachten? Wij vinden dat de 
sociale en maatschappelijke voorzieningen 
als zorg, bibliotheek, sportverenigingen en 
dorpshuizen ondersteund moeten blijven. 
Die mogen niet verder worden afgebroken, 
zoals in de vorige vier jaar gebeurd is. Dus 
moeten we andere dingen laten: bijvoor-
beeld de komende jaren geen extra geld 
uitgeven aan wegenonderhoud en geen 
nieuw vergunningensysteem voor bootjes 
invoeren. Op zich nuttige zaken, maar niet 
nu.’ •

Kandidaat nummer 4 da-
vid hartOg: ‘OnderSteun 
vOOrzieningen die men-
Sen bij elKaar brengen’
’Voor gezond en sociaal 
opgroeien van kinderen zijn 
bibliotheken, peuterspeelza-
len en dorpshuizen van groot 
belang. In de laatste vier jaar is 
er echter zwaar bezuinigd op 
deze voorzieningen. Wij willen 

bibliotheken die niet alleen de 
hele week open zijn, maar ook 
vol staan met (luister)boeken en 
kranten. De gemeente moet de 
peuterspeelzalen weer gaan on-
dersteunen, zodat ze betaalbaar 
blijven. De sportverenigingen en 
dorpshuizen worden nu wegge-
zet als oneerlijke concurrent van 
de horeca. Volgens ons dienen 
ze een maatschappelijk belang 
en moet de gemeente zorgen dat 
ze zelfstandig kunnen blijven 
bestaan en Waterland kunnen 
verrijken met meer (sport)acti-
viteiten, ook voor mensen met 
een beperking en voor ouderen.’

Kandidaat nummer 5 
Wilma van den bOOm: 
‘hOud de Kleine SchOlen 
in de dOrPen’
’Onderwijs in kleine klassen 
en dichtbij huis is een goede 
zaak. Wij mogen ons gelukkig 
prijzen in Waterland dat we in 
bijna alle dorpen een basis-
school hebben. In Den Haag 
waait echter de wind dat de 

‘SP-raadSleden  
vertegenWOOrdigen  

hun achterban  
het beSt.’ 

Conclusie uit onderzoek 

van politicoloog André 

Krouwel, ontwikkelaar van 

Kieskompas, in november 

2013, gepubliceerd in  

VNG-magazine.

kosten van kleine klassen niet 
opwegen tegen de kwaliteit 
van het onderwijs. De reinste 
onzin. Wij willen behoud van 
de diversiteit van scholen in 
Waterland. Scholen als de 
Overhaal in Zuiderwoude, de 
Havenrakkers in Broek en de 
Rietlanden in Marken moeten 
blijven bestaan.’ •

David Hartog Wilma van den Boom

Twee lijsttrekkers van de SP: Emile Roemer en 
Jacob Kes.

Tijdens de Broeker feestweek deelde de SP 
shampoo en sponsjes uit.



Op 19 maart kunt u in Waterland naar de stembus. Dat worden 
belangrijke verkiezingen: binnenkort beslist namelijk de gemeente 
ook over zorg, bijstand, werk en de sociale werkplaatsen. Meer dan 
ooit gaan deze verkiezingen over de vraag: hoe maken we Waterland 
100% sociaal?

Het kabinet van VVD en PvdA heeft dankzij de gedoogsteun van D66, ChristenUnie en SGP 
veel stuk gemaakt. Onze pensioenen zijn verslechterd, thuiszorg voor onze ouderen en 
gehandicapten wordt geschrapt en op de sociale zekerheid wordt flink gekort. De solidari-
teit wordt aangetast omdat het kabinet kiest voor meer marktwerking in de zorg en meer 
armoede. Ziekenhuizen gaan winst maken; over de rug van de patiënt moet geld worden 
verdiend.

Op 19 maart kunt u zeggen of u het eens bent met die politiek. Sturen we jonggehandicap-
ten naar de bijstand of gunnen we ze een menswaardig bestaan? Breken we de WW verder
af, of zijn we solidair met werknemers die in moeilijke tijden werkloos worden? Gaan we
door met de ontmanteling van onze samenleving of slaan we een andere weg in? De SP
wil weg van het cynisme en kiest vóór optimisme en sociale politiek. Samen kunnen wij 
Waterland en Nederland 100% socialer maken. Doet u met ons mee om Nederland mens-
waardiger, gelijkwaardiger en meer solidair te maken?

Emile Roemer,

Fractievoorzitter SP in de Tweede Kamer

vóór OPtimiSme en SOciale POlitieK

SP Waterland

waterland@sp.nl
06 2883 5219

Meer informatie, de complete kandidatenlijst 
en het gehele programma kunt u vinden op 
onze website:

Waterland.SP.nl

WOrd nu lid!  
meld u aan OP:
www.sp.nl/word-lid
SP-lid bent u al voor  
€ 5 per kwartaal.
geen internet?  
bel: (088) 243 55 40

•	 investeren	in	de	zorg
	 	 de	zorg	in	onze	gemeente	moet	opgezet	wordt	met	

één gedachte: de beste zorg voor Waterlanders. 
Wij willen kleinschalige zorgvoorzieningen met 
wijkverpleegkundigen die een prominente rol 
krijgen in de buurt. Als er nodig is, moet er extra 
geld uitgetrokken worden voor de zorg.

•	 BetaalBaar	wonen	voor	jong	en	oud
  Waterland moet meer echt sociale woningen 

krijgen: betaalbaar en met een redelijk oppervlak. 
ook	moeten	bestaande	woningen	kunnen	worden	
aangepast aan de behoefte van de bewoners 
als	deze	ouder	worden.	de	gemeente	moet	een	
actievere rol gaan spelen in volkshuisvesting. Het 
omvallen van de Algemene Woningbouwvereniging 
Monnickendam mag niet nog een keer gebeuren.

•	 een	toegankelijke	en	BetrouwBare	gemeente
  Met de SP in het college gaat de gemeente weer 

luisteren naar de mensen en komen er duidelijke 
afspraken	en	helder	beleid.	de	gemeente	moet	

dit Wil de SP vOOr Waterland
streven de belastingdruk onder het landelijk 
gemiddelde te houden. Het bestuur moet efficiënt 
en effectief werken, en geen geld verspillen aan 
prestigeprojecten en inhuren van externe bureaus.

•	 Behoud	van	het	open	landschap
  Kenmerkend voor Waterland is het open landschap. 

Het uitzicht op groen en water moet behouden 
blijven. Waterland mag geen buitenwijk van 
amsterdam	worden.	Bouwen	moet	vooral	gebeuren	
op locaties binnen de bebouwde kom, en alleen als 
daar vraag naar is vanuit Waterland.

•	 een	levendig	waterland
  Waterland moet een heerlijke gemeente om te 

wonen zijn, ook voor kinderen en jongeren. Wij 
willen goede speelplaatsen in de wijken en kernen 
in	plaats	van	aan	de	rand.	de	gemeente	moet	
sportverenigingen en dorpshuizen ondersteunen 
door (veld)huur te verlagen en beperkingen om 
eigen inkomsten te verkrijgen op te heffen.


